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ZAŠTO JE ČITANJE VAŽNO? 
 
Čitanje otvara vrata učenju: tko ne zna čitati, ne zna učiti! 
 
Morate znati čitati s razumijevanjem da biste uspjeli! 
 
Ako djeca ne razumiju što čitaju, onda zapravo ne čitaju: 
 

Ako čitajući ne odgonetaju značenje, riječi postaju dosadno brbljanje i 
djeca nikada 

 neće   dobro čitati, niti će uživati u čitanju. 
 (Zimmermann, Hutchins, 7 ključeva za  čitanje s razumijevanjem, 2009.) 

 

 

ZAŠTO JE DOBRO ČITATI SVOM 

DJETETU?  

Roditelj koji čita svom djetetu razvija osjećaje topline i bliskosti.  

Čitajući djetetu potičemo: 

- razvoj govora; 

- razvoj zapažanja i pamćenja; 

- razumijevanje tuđih i vlastitih osjećaja; 

- uvažavanje socijalnih načela i odnosa;  

- zaključivanje i usvajanje pojmova;  

- kreativnost i kritičko razmišljanje; 

Čitajući djetetu pripremamo ga za samostalno čitanje. 

 

KAKO DJECU ZAINTERESIRATI ZA 
ČITANJE? 

- čitajte zajedno sa svojim djetetom  

- neka dijete također (ako i kada želi) čita vama  

- dozvolite mu da vam postavlja pitanja  

- učlanite ga u knjižnicu  

- ostavite mu zanimljivu knjigu u sobi, neka je samo pronađe  

- posjećujte zajedno sajmove knjiga i knjižnice  

- neka dijete samo bira knjige, naravno, prilagođene uzrastu 
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KAKO ČITATI DJETETU, A DA U TOME 
NALAZITE ZAJEDNIČKO VESELJE I 

KORIST? 

֍ Knjigu najprije pročitajte sami. Kad znate što slijedi, čitat ćete 
s više živosti i lakše ćete u čitanje uključiti i dijete.  

֍ Dopustite djetetu da odabere što ćete mu čitati. Ako dijete želi 

čuti istu priču više puta, znači da je želi zapamtiti.  

֍ Dijete vam treba sjediti u krilu ili vrlo blizu kako bi osjetilo 
bliskost. Udobno se smjestite i isključite izvore ometanja (TV,…).  

֍ Čitajte sporije nego što inače govorite kako bi dijete moglo 

pratiti misao i zapamtiti pročitano.  

֍ Kad dijete poželi, dozvolite mu da samo čita knjigu, izmišljajući 
priču, a vi slušajte. 

֍ Što je dijete mlađe, priča treba biti kraća jer će djetetova 
pažnja brže odlutati. Prekinite priču kada dijete nije 
zainteresirano za slušanje. Čitanje ne smije trajati predugo kako 
se dijete ne bi umorilo i uskoro ponovno poželjelo da mu čitate. 

֍ Držite knjigu na prikladnoj udaljenosti kako bi dijete moglo 

pratiti slike.  

֍ Govorite o onome što zamišljate dok čitate: opisujte prizore 
(uključite osjećaje i osjete vida, njuha, sluha, okusa, opipa!). Na 
taj način učite dijete da zamišlja likove i događaje te da se za 
vrijeme čitanja u njegovoj glavi treba vrtjeti „film“.   

֍ Povezujte doživljaje sa svojim ili doživljajima svoga djeteta 
(baka iz Šume Striborove možda će vas podsjetiti na druženje sa 
svojom bakom).  

֍ Za vrijeme čitanja postavljajte pitanja: Pogledaj slike/korice! 
Mislim da će se u ovoj priči dogoditi…, a što ti misliš?... 

֍ Postepeno dijete može čitati kraće dijelove te na kraju samo 
čitati dok ga roditelj sluša. 
 
֍ Ozračje čitanja treba biti vedro, opušteno, a djetetu treba 
dopustiti da samo ispravi pogreške. Smisao čitanja je u užitku! 

MUDRE MISLI O ČITANJU 

Znati čitati znači imati ključ koji otvara sva vrata. Voljeti čitati 
znači otključavati uvijek nova vrata koja vode prema znanju, 

dobroti i samopouzdanju. (Ž. Horvat-Vukelja) 

Dobru knjigu čini dobar čitatelj. (R. W. Emerson) 

Djeca koja čitaju odrastaju u ljude koji misle. 

Dijete postaje čitatelj u krilu roditelja. 

 

 

 

 
Osnovna škola kralja Tomislava, Našice 

letak izradile Iva Ramljak, prof. defektolog i Ivana Ostrički,  

prof. hrv. j. i dipl. knjižničar u okviru projekta Tjedan bajki 2018. 
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